
W dniu 27 marca przedstawiciele Rady Wykonawczej (Ewa Dobrzyńska Lankosz, Artur 
Jazdon i Jolanta Stępniak) spotkali się z Wiceprezesem Fundacji na rzecz Nauki Polskiej 
prof. dr hab. Włodzimierzem Boleckim. Celem spotkania było przedstawienie propozycji 
środowiska bibliotek szkół wyższych uruchomienia nowego programu Fundacji (na wzór 
Librarius i Cerber), który wspomagałby proces digitalizacji w bibliotekach polskich. 
W spotkaniu wziął udział także zastępca dyrektora ds. działalności programowej FNP Michał 
Pietras. 
 
Profesor W. Bolecki z zainteresowaniem wysłuchał informacji o zadaniach i formach 
aktywności podejmowanych przez Konferencję Dyrektorów Bibliotek Szkół Wyższych, 
a także uwag o zasadach funkcjonowania systemu biblioteczno-informacyjnego na 
uczelniach. Przedstawiciele Rady Wykonawczej Konferencji poinformowali o zadaniach 
bibliotek wynikających z digitalizacji zasobów i ich udostępniania w bibliotekach cyfrowych.  
 
Przedstawiciele Fundacja poinformowali o podstawowych zasadach jej funkcjonowania. 
Fundacja nie angażuje się w działania statutowe jednostek, których finansowanie powinno 
być zagwarantowane w ich budżetach. Wspiera przede wszystkim działania o charakterze 
innowacyjnym, promujące naukę i kariery młodych naukowców w kraju. Wybór projektów 
podlegających dofinansowaniu zawsze ma charakter konkursu. Podstawowe kryteria wyboru 
uwzględniają: wartość merytoryczną kolekcji, powszechność dostępu i promocję zbioru, 
a także jej znaczenie dla rozwoju nauki  i promowania jej osiągnięć na świecie.  
 
Obecnie opracowywana jest koncepcja uruchomienia programu szeroko rozumianego 
wspierania poprawy dostępu do zbiorów bibliotecznych, w tym tworzenia portali 
multimedialnych dla kolekcji specjalnych. Planowane jest również finansowanie przez 
Fundację przygotowania wniosków o dofinansowanie projektów bibliotecznych zgłaszanych 
do różnych instytucji dofinansowujących działalność biblioteczną. Ułatwi to wielu 
jednostkom pracę nad przygotowaniem wniosku i zwiększy być może ich szanse 
w ogłaszanych konkursach. 
 
Prof. Włodzimierz Bolecki poprosił przedstawicieli Konferencji o rozważenie czy taki sposób 
wspierania działań bibliotek będzie korzystny i o przekazanie naszej opinii do Fundacji. 
 
Oprac. Jolanta Stępniak 
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